
Rada starostov mesta Košice 

Zápisnica 

z 30. rokovania Rady starostov mesta Košice dňa 20.1.2009 

 

Prítomní: podľa prezenčných listín 

 

 Rokovanie Rady starostov otvoril a viedol jej predseda p. Daniel Rusnák. 

Oboznámil Radu starostov, že rokovania sa zúčastní primátor mesta Ing. František  

Knapík. k bodu č. 2 Projekty a aktivity mesta Košice a Mestských častí v roku 2009. 

 

V úvode bolo prítomných 15 starostov   

 Overovatelia zápisnice: 

p. Adriana Balogová 

JUDr. Cyril Betuš 

 
––-     ––-     –– 

1.Otvorenie a schválenie programu rokovania 

 

p. Rusnák – V programe rokovania sú materiály mestskej rady, ktorá sa uskutočnila 
15.1.2009.  

p. Smolková – Navrhla zaradiť body, ktoré sa zmestia do aktivít mesta Košice. 

  

p. Hlinka – Do bodu rôzne žiadal zaradiť Informáciu o pripravovaných zmenách 

poskytovaní systému sociálnych služieb v zmysle nového zákona  o sociálnych 

službách. Najmä v kontexte na poskytovanie opatrovateľskej služby 

a zariadenia opatrovateľskej starostlivosti v štyroch veľkých mestských častiach 

z poverenia štatútu, ktoré teraz vykonáva ZOS. 

 

p. Rusnák – Dal hlasovať o návrhu programu rokovania. 

 

Hlasovanie č. 1: za 15, proti -, zdržal sa -. 

 

––-     ––-     ––- 

2. Projekty a aktivity mesta Košice a Mestských častí v roku 2009 

 

p. Knapík – Zámery, možnosti, ktoré sa nás spoločne budú týkať v roku 2009  v spolupráci 

s mestskými časťami budeme hľadať spoločné riešenie. Rozhodnutie a prísľub, 

ktorý chcem naplniť je, aby sme počas rokovania Rady starostov si našli čas 

a vymenili informácie o témach dôležitých rozdiskutovať a pripomienkovať ich. 

 K problematike energetiky zásobovania plynu poďakoval všetkým, ktorí sa 

zúčastnili rokovania. 



Téma, ktorá  bude častejšie diskutovaná  je rozpočet. Ťažiskovou časťou sú 

príjmové dopady z hľadiska prerozdelenia dane z príjmov  fyzických osôb, 

ktoré budú mať dopady aj na príjmy mestských častí.  

Ďalšou témou je prepojenie nového mechanizmu v rámci strategického 

referenčného rámca, ktorý platí pre Slovensko a možnosti čerpania fondových 

nenávratných prostriedkov so spoluúčasťou žiadateľov. Po novele zákona, ktorý 

platí od 1.8.2008 je možnosť projektovať a žiadať zdroje aj na úrovni 

mestských častí. Zvyšuje sa možnosť využiť výzvy, ktoré prichádzajú a budú 

môcť riešiť požiadavku financovania v rámci samosprávy. Pri väčších 

projektoch je možnosť byť partnerom. Pri zmene organizačnej štruktúry, ktorá 

platí od 1.1.2009 je možnosť  konzultácie mimorozpočtových zdrojov.  

Medzi veľké projekty patrí úloha trvalého charakteru v roku 2011 t.j. 

Majstrovstvá sveta v ľadovom hokeji a Európske hlavné mesto kultúry pre rok 

2013.  

Veľkou témou je aj sociálna oblasť alebo projekty pre kategóriu samotného  

Luníka IX. a ľudí, ktorí sú sociálne vylúčení. Téma je v trvalej pozornosti, kde 

treba hľadať efektívne riešenie. Jednou s tém je aj oblasť výstavby  bytov, 

domov v mestskej časti sídlisko Ťahanovce pre kategóriu mladých ľudí 

a strednej vrstvy. Zástavba rodinných domov je pripravená vo viacerých 

projektoch, ktoré smerujú ku podpore.  

Informoval mestské časti aj o novelizácii Štatútu mesta Košice. Bude možnosť 

sa k tomu vyjadriť, aby sme sa dopracovali ku spoločnému pohľadu a aby 

mohla samospráva fungovať.  

So spoluprácou predsedu KSK je dopracovaný dokument, ktorý hovorí 

o možnostiach integrovaných riešení dopravných  systémov v rámci mesta  a 

regiónu. Mesto zodpovedá za verejnú dopravu a ťažisko financovania je  

na pleciach mesta.  Doprava musí byť spoľahlivá a dostupná.  

Ďalšou témou je vysporiadanie sa s ponukou  spoločnosti Eurobus.  Mestské 

časti boli informované o projekte, ktorým sa uchádzajú o licenciu na území 

mesta. S riešením, s ktorým spoločnosť prišla je pre mesto ekonomický dopad a 

to nemôžme prijať. Navrhli sme iný model a spoločnosť sa má vyjadriť. 

V starom meste a  mestská časť Juh má problém so statickou dopravou.  

 

V októbri 2008 na MZ v Košiciach sa schválil aktualizovaný program  

hospodárskeho a sociálneho rozvoja. V decembri bola schválená aj stratégia, 

ktorá sa týka akčných plánov. Spolupráca s mestskými časťami je  realizovaná 

naplnená. 

 

V rozprave vystúpili : 

 

p. Smolková – Hlásili sme Kositu, že kontajnery v mestskej časti Dargovských 

hrdinov sú preplnené. Kosit reagoval, že má harmonogram prác podľa ktorých 

sa riadi. Takto to nemôže fungovať. 

Ďalším problémom v mestskej časti Dargovských hrdinov je zimná údržba, kde 

je kopcovitý terén. Ľudia s ulíc Bielocerkevskej, Ovručskej nevedeli s autami 



ísť nielen ráno o 5-tej, ale aj o 8-mej hodine, kde bola poľadovica. Prosila 

o pružnosť Magistrátu mesta Košice.  

Ďalším problémom sú žiadosti, ktoré máme od  minulého roku podané.  

Majetok má prejsť do správy Mestskej zelene, je to majetok Mesta Košice a 

Mesto nekoná.  

Mestská časť Dargovských hrdinov je zadlžená na 16 rokov, ale 

do mestskej časti musíme niečo aj investovať, aby nejako vyzerala. Chceme  

so spoluprácou mesta vypracovať projekty, ktoré musí mesto podať. Realizovať 

to bude Správa mestskej zelene. Prosím o súčinnosť.  

V zmysle platného územného a regulačného plánu chceme začať s výstavbou  

kultúrneho strediska na sídlisku Dargovských hrdinov pre 200 - 300 ľudí 

s pódiom. Školy sa nemajú kde odprezentovať, nie je tu priestor pre kultúrne 

vyžitie. 

Ďalším problémom je nový sociálny zákon resp. zákon o sociálnych službách, 

ktorý nie je jasný.  

 

p. Jenčová – Zvýšil sa počet pracovníkov na Správe komunikácií? Prosí o navýšenie 

výkonných pracovníkov, kde si ich práca vyžaduje dlhší čas na spracovanie.  

 

 Pýtala sa v súvislosti s mestskou časťou Luník IX., kde občania sociálne 

vylúčení majú vytypované lokality? Tento problém stále tu je a nerieši sa. 

 

Ďalším problémom je príprava Štatútu mesta Košice. Pracovníci z pozície  

Magistrátu sa tým zaoberajú?  Zohľadňuje sa návrh, ktorý vznikol a bol 

pripomienkovaný na Rade starostov? Rada starostov vypracovala materiál, 

ktorý má byť zapracovaný do nového Štatútu. 

 

Problém Eurobus a MHD, ktoré sa týka mestskej časti Nad Jazerom sa 

nedoriešil. Najväčšia nespokojnosť občanov s dopravou bola na začiatku 

mestskej časti Nad Jazera, kde nepremávali električky. Linkové vedenie sa 

prepracovávalo s tým, že zoberú sa do úvahy všetky sťažnosti: Začiatok Nad 

Jazera nie je pokryté električkovou dopravou, kde občania sú odkázaní  

na autobusy. S Dopravným podnikom mesta Košice sme sa dohodli, že pridajú  

linku č. 27 a č. 13. Bola nám zobratá zrýchlená linka č. 52 a že bude zavedená 

linka č. 27, ktorá je sľúbené. Dali nám linku len č. 13, ktorá chodí raz za hodinu 

a nerieši to situáciu. Bolo to dané na vedomie pánovi primátorovi mesta Košice 

Ing. Františkovi Knapíkovi a oznámili sme to mailom generálnemu riaditeľovi 

DPMK, aby zjednal nápravu. Na mestskom zastupiteľstve sa vzniesol dopyt, 

kde p. Adamčík odpovedal písomne. O situácií vedia a bude sa to riešiť  

pri najbližšej úprave. Žiadam o urýchlenú nápravu prepojenia Tepláreň  

a ul. Bukovecká. Spoločnosť Eurobus situáciu chce riešiť, ale nemôže. 

 

p. Hlinka – Vrátim sa k problému, čo už hovorila p. starostka Smolková. Podľa 

platného Štatútu mesta Košice a príslušných ustanovení funkciu opatrovateľskej 

služby a poskytovania služieb cez zariadenie opatrovateľskej starostlivosti sú 

splnomocnené štyri mestské časti vrátané funkcie zamestnávateľa pracovníkov, 



zamestnancov, ktorí túto činnosť poskytujú za nás. Odovzdanie spisovej agendy 

na magistrát vrátane podaných žiadostí na riešenie týchto služieb bez jednania 

s príslušnými mestskými časťami vznikla neistota. V rozpočte mesta, ktorý bol 

schválený sa počíta s výdavkami na poskytovanie tejto činnosti s danými 

mestskými časťami. Ľudia, ktorí chcú túto službu, majú sa obracať na mesto 

Košice. Prosím, aby sa urobila náprava. 

Pri novele Štatútu bolo by dobré, aby sa zriadila pracovná komisia v zložení 

pracovníkov magistrátu a pracovníkov mestských častí. 

 

p. Betuš – Na technickej univerzite  u pána doc. Sabola je veľké množstvo návrhov  

na riešenie projektov a odborní pracovníci magistrátu môžu ho navštíviť. Bolo 

by dobre naštartovať projekt CIIS, kde je veľa možností. 

Štatút je ťažiskový  a prvoradý  dokument, ktorý treba dať do poriadku v tomto 

meste.  
 K výstavbe bytov treba rýchlejšie riešiť problém na Útvare hlavného architekta.  

 

Oddelenie školstva by malo urobiť previerku vyťaženosti školských zariadení  

na sídlisku Ťahanovce, pretože chýba tam objekt kultúrnych zariadení, ktoré by 

spájalo ľudí rôznych spoločenských organizácií a združení. Nie je kde robiť programy 

pre občanov sídliska Ťahanovce, objekt ktorí máme je bývalá budova potravín.  

 

p. Takácsová – Treba promptne zvolať rokovanie pracovníkov mestskej časti a magistrátu 

ohľadom novely zákona o sociálnych službách, aby sa zjednotil postup a nezdržiavali 

sa žiadosti k vybaveniu. 

 

p. Mutafov – Riešenie problematiky statickej dopravy má byť celomestské. Spracovali sa 

projekty, ktoré sú na úrovni stavebných povolení, ale finančné ani iné oddelenie 

magistrátu nezapracovali mnohé pripravované pripomienky. Treba to robiť cielene 

podľa aktuálnosti a potrieb.  

 

 Škôlka na ul. Muškátová je rok prázdna a treba ju dať do správy mestskej časti Západ 

a pripraviť priestory pre presun domu dôchodcov. Projekt Laborecká nie je  

aktualizovaná a preto nemáme kde dať tri kluby dôchodcov. Nedá sa racionálne 

rozprávať s magistrátom. 

 Prosím o osobnú angažovanosť a autoritu pána primátora mesta Košice Ing. Františka 

Knapíka zmultifunkčniť kino Družba, ktoré je prioritou riešenia. Vybudovať pódium, 

svetelno-zvukovú rampu s 507 sediacimi divákmi.  

 Ďalší problém je v súvislosti so Štatútom mesta Košice. Nemáme prehľad drobných 

stavieb a na základe toho to zneužívajú podnikatelia.  

 S firmou Kosit prebehlo pracovné rokovanie ohľadom systematizácie a zberu odpadu 

v rámci kontajnerovísk a riešenie možnosti  zjednotenia odberu odpadu. Voľnosť 

občanov spôsobuje problémy s odpadom a najmä v záhradkárskych oblastiach. Je to 

široká problematika, s ktorou sa treba zaoberať a venovať odborne. Treba pripraviť 

nejakú normu, ktorá by zľahčila prácu. 

 

p. Gabštúr – V materskej škôlke, ktorá je v majetku mestskej časti Myslava treba vytvoriť 

zariadenie opatrovateľskej služby. Prosil p. primátora Ing. Františka Knapíka 

o zaradenie objektu do programu rozšírenia ZOS. 



 V MČ Myslava bola prenajatá základná škola pre altistov, ale pod školou a pri škole 

sú súkromné pozemky, ktoré treba odkúpiť do správy MČ Myslava. Žiadosť 

o odkúpenie pozemkov bola podaná na magistrát a žiadal, aby to bolo vysporiadané 

čím skôr. 

 Veľký dôraz treba venovať aj činnosti drobných stavieb a prekopávok. 

 

p. Kupec – V MČ Kavečany sa riešia dva projekty a to verejné osvetlenie a rekonštrukcia 

komunikácií. Žiadal o spolufinancovanie mesta týchto projektov. 

 

p. Knapík – Zhrnul bod č. 2 jeho nedostatky, návrhy a realizáciu. Riešiť sa bude 

operatívnejšie. 

 

p. Jenčová – Doplnila postrehy, ktoré sa týkali projektov. 

 

p. Rusnák – Ukončil rozpravu k zaradeným projektom programu. 

 

––-     ––-     ––- 

 

3. Vyradenie ZŠ Reholná 2, zo siete škôl a šz MŠ SR 

4. Vznik ZŠ a MŠ Železiarska 4, Košice 

5. Odňatie majetku mesta zo správy MČ Barca a zverenie majetku do správy   

    SMZ v Košiciach 

6. Odpredaj nehnuteľností v majetku mesta Košice 
 

p. Rusnák – Skonštatoval, že pripomienky k týmto bodom neboli. 

 

Uznesenie č. 80 

 

Materiály odporúčané na rokovanie mestského zastupiteľstva 

Rada starostov mesta Košice 

odporúča materiály zaradené na rokovanie MZ bez pripomienok: 

 

- Vyradenie ZŠ Reholná 2, zo siete škôl a šz MŠ SR 

- Vznik ZŠ a MŠ Železiarska 4, Košice 

- Odňatie majetku mesta zo správy MČ Barca a zverenie majetku do správy SMZ    

  v Košiciach 

- Odpredaj nehnuteľností v majetku mesta Košice 

Predaj pozemku v k.ú. Stredné mesto pre Tepláteň Košice, a.s. 

Predaj pozemku v k.ú. Ťahanovce pre P. K. 

Predaj pozemkov v k.ú. Severné mesto vo vlastníctve mesta Košice  

pre M. B. a J. B. 

––-     ––-     ––- 

7. Rôzne 

 

p. Rusnák –  Oznámil, že body, ktoré boli navrhnuté do bodu rôzne boli diskutované 

v bode č. 2. Ukončil bod rôzne. 

––-     ––-     ––- 

 



 

8. Záver  

 

p. Rusnák – Konštatoval, že na ďalšom  februárovom rokovaní sa stretnú 

v novootvorenom úrade MČ Nad Jazerom. Poďakoval prítomných za účasť 

a 30. rokovanie Rady starostov v Košiciach ukončil.  

 

 

 

 

 

 

        Daniel Rusnák 

           predseda Rady starostov 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená 26.1.2009 

Zapisovateľka: Danica Belasová 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

Adriana Balogová ..................................... Podpísala dňa:   13. 2. 2009 

 

JUDr. Cyril Betuš ..................................... Podpísala dňa:   13. 2. 2009 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


